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Zosilnenie tlaku na výstavbu plynovodu Severný prúd-2, sankcie a provokácie, ďalšie ochladenie
vzťahov medzi Ruskom a USA, rozklad „svetového poriadku“, globálne následky zhoršenia dialógu
medzi Ruskom a Čínou na jednej strane a USA a EÚ na druhej a mnohé ďalšie otázky boli predmetom
diskusie v pravidelnej relácii „Veľká hra“, ktorá sa uvádza na Prvom kanále ruskej verejnoprávnej
televízie. Tento raz hosťom televíznych moderátorov bol minister zahraničia Sergej Lavrov.

Odpovedal na otázky novinárov, či v USA ešte zostali triezvi, rozumní politici s ktorými sa dá rokovať
a pokúsiť sa obnoviť aspoň čiastočne dobré vzťahy medzi dvoma veľmocami. Rozprával o tom, do akej
priepasti tlačia ľudstvo mnohí politici v USA a EÚ, presadzujúc politiku nenávisti a sankcií. Vysvetlil,
čím a ako môže odpovedať Rusko na nepriateľské kroky „partnerov“. Podotkol však, že Rusko nikdy
nebude používať dodávky ropy a plynu do Európy, ako nástroj politického nátlaku a nikdy „nenechá
zamrznúť Európu“ – Moskva nikdy nebude vydierať EÚ s dodávkami ropy a plynu, nezastavuje tieto
dodávky aj keď sa EÚ správa veľmi nepriateľsky voči Rusku a nezastaví ich ani potom, nezávisle na
správaní sa EÚ.

„Rusko v priebehu celého tohto obdobia dostatočne a efektívne dokazovalo, že nebude používať
energie ako páku za účelom politického nátlaku na Európu. Je jasné, že je to aj v záujme Ruska,
zvlášť teraz, keď ide o dokončenie výstavby Severného prúru-2“, uviedol politológ Dimitri Simes a
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opýtal sa, čo si o tom myslí ruský minister zahraničia.

„Rusko nikdy nebude využívať energetické nosiče, naše trasy dodávok ropy a plynu, ako odpoveď na
nátlak zo strany EÚ, aj keď v súčasnosti tento nátlak už prekročil „červenú čiaru“. Nikdy nebudeme
používať také vydieračské metódy – je to naša principiálna pozícia, nezávislá od žiadnych príčin“,
podotkol Sergej Lavrov.

Na otázku, či Moskva môže urobiť podobný krok, ak Rusko odpoja od systému SWIFT, ruský minister
odpovedal znova negatívne: „Nie, ani v tomto prípade my to neurobíme“. Podčiarkol, že je to
principiálna pozícia prezidenta Vladimíra Putina: „Nebudeme vytvárať situáciu, že budeme nútení
„zamraziť občanov Európskej únie“. Nikdy to neurobíme. Nie sme kyjevský režim, ktorý uzatvoril
kanál, ktorý dodával vodu do Krymu, a teraz sa z toho teší. Je to hanebná pozícia na medzinárodnej
scéne,“ zdôraznil Sergej Lavrov a znova podotkol, že Rusko nikdy nepodnikne žiadne podlé opatrenia
a to aj napriek tomu, že sa EÚ voči Rusku správa neférovo a nepriateľsky už dlhšie obdobie.

Vysvetlil však, že Moskva vždy odpovie na všetky nepriateľské kroky USA a EÚ voči Rusku, aj keď nie
vždy symetricky, nie vždy odpovie Washingtonu a Bruselu rovnako bolestivým opatrením uvažujúc o
tom, že partneri predsa majú dostatok zdravého rozumu a svoje nepriateľské kroky odvolajú.
Poukázal, že USA a EÚ často šíria falošné správy a otvorené klamstva o Rusku a používajú dvojaký
meter. Čo je dovolené Západu, nie je dovolené Rusku.

„Západ, ktorý stále a dostatočne často vyhlasuje, že my používame energetické zdroje ako nástroj
vplyvu, ako zbraň, čo nie je pravda, ani slovom nespomína čo urobil Kyjev s dodávkami vody do
Krymu. Som presvedčený, že poskytnutie základných potrieb, od ktorých závisí každodenný život
obyčajných ľudí, nikdy nemôže byť predmetom sankcií“, zdôraznil ruský minister zahraničia.

V súčasnosti Gazprom vlastnými silami dokončuje budovanie plynovodu Severný prúd-2 po tom, keď
kvôli americkým sankciám odstúpilo vyše 20 zahraničných spoločností, ktoré sa podieľali na
výstavbe. V súčasnosti potrubie na dne Baltského mora ukladajú dve ruské lode a mieni sa zapojiť aj
tretia.

V posledných týždňoch zosilnelo provokačné konanie odporcov tejto výstavby, keď sa mnohé
zahraničné lode, ponorky a lietadla objavujú v bezprostrednej blízkosti od miesta stavebných prác a
niektoré z nich sa nebezpečne približujú a ohrozujú bezpečnosť ľudí, ktorí pracujú na výstavbe
plynovodu. Správajú sa otvorene provokačne.

Napriek všetkým sankciám, provokáciám a prekážkam, Rusko tento rok dokončí výstavbu plynovodu,
ktorý je v súčasnosti už vybudovaný na 95 percent a zostalo uložiť ešte 120 km potrubia. Na ukladaní
potrubia sa aktívne podieľajú dve ruské lode – „Akademik Čerskij“ a „Fortúna“.
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